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Protokół nr VII/2019 z VII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 
która odbyła się w dniu 30 maja 2019 r. 

w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 
 

 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum - obecnych  
12 radnych (nieobecni: M. Eckhoff, B. Majewska, K. Likhtarovich) i przekazał informację o ochronie 
danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono w sali obrad). Lista obecności 
radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu z sesji.  
W posiedzeniu udział wzięli także Burmistrz i Skarbnik Miasta oraz inni przedstawiciele Urzędu Miasta 
i jednostek organizacyjnych, obsługa prawna oraz liczna grupa mieszkańców. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb  poinformował, że porządek obrad jest wyświetlony na ekranie:  
 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Złożenie ślubowania przez nowo wybraną radną. 
IV. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta. 
V. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VII. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1. zmiany uchwały w sprawie powołania składu osobowego Komisji Spraw Społecznych Rady 
Miasta Podkowa Leśna; 

2. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028; 
3. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok; 
4. zasad obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej; 
5. opłat za korzystanie z systemu Podkowiański Rower Miejski (PROM) na terenie Miasta 

Podkowa Leśna; 
6. przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie skargi Wojewody 

Mazowieckiego na uchwałę Nr 84/XIX/2008 Rady Miasta Podkowy Leśnej z dnia 26 czerwca 
2008 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Miasta-Ogrodu Podkowa Leśna. 

VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Miasta Podkowa Leśna 
złożonego dnia 25 kwietnia 2019 r. w ramach inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców. 

IX. Interpelacje i zapytania radnych. 
X. Sprawy różne. 
XI. Wolne wnioski. 
XII. Zamknięcie sesji.     

 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
Porządek wyświetlany był na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
III. Złożenie ślubowania przez nowo wybraną radną 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że radną, która zdobyła mandat w wyborach 
uzupełniających (okręg nr 14) jest p. Edyta Barucka. 
Przewodniczący MKW W. Federowicz wręczył radnej zaświadczenie o wyborze, przekazał gratulacje i 
życzenia. 
Radna E. Barucka złożyła ślubowanie. 
Przewodniczący RM pogratulował radnej i poinformował, że RM od tej chwili zaczyna działać w 
pełnym,  
15-osobywm składzie. 
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IV. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Miasta 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że projekt protokołu został przesłany radnym drogą 
elektroniczną. Uwagi do projektu zgłosił radny S. Lasota – zostały one wprowadzone do projektu 
protokołu i przekazane radnym. Pozostali radni uwag nie zgłosili.  
 
Przewodniczący RM poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

 
Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania i stwierdził, że protokół został przyjęty - 
protokół Nr VII/2019 z VII sesji RM w dniu 25 kwietnia 2019 r. 
 
V. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy VI sesją RM w 
dniu 25 kwietnia 2019 r. a dzisiejszą VII sesją. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
VI. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że: 

- wpłynęła prośba o opinię ws. złożonego do Urzędu Gminy Nadarzyn wniosku przez kilku 
mieszkańców Podkowy Leśnej, mieszkających po drugiej stronie Lasu Młochowskiego ws. 
przeniesienia ich adresu do gminy Nadarzyn (zmiana granic administracyjnych gminy), 

- trwają prace Burmistrza nad przygotowaniem raportu o stanie gminy - to nowe zadanie dla 
samorządów, RM nie określiła w tym roku szczegółowych wymagań, jakie ma spełniać raport, 
pozostawiając go w gestii Burmistrza, 

- oświadczenia majątkowe radnych zostały przekazane do Urzędu Skarbowego, 

- wpłynęło pismo Prezesa Sądu Okręgowego w Warszawie dot. wyboru trójki łaników do sądów 
powszechnych na kadencję 2020-2023, rozpoczęto nabór kandydatów na ławników, 

- wpłynęło pytanie dot. unieważnionej przez RIO deklaracji ws. odbioru odpadów – prawdopodobnie 
na następnej sesji zostanie uchwalony nowy wzór deklaracji; pojawiły się też nowe pomysły w kwestii 
odbioru i zagospodarowania odpadów.  

Następnie Przewodniczący RM przedstawił prezentację podsumowującą obecną sytuację na rynku 
odbioru odpadów komunalnych (m.in. RIPOKi, podstawa prawna naliczania opłaty za odpady, 
określona przez ustawodawcę metodologia naliczania opłat - w tym limity, sytuacja w mieście - 
koszty,). Przewodniczący wspomniał także o planowanych zmianach w przepisach, które mogą 
przerwać monopol RIPOKów i wpłynąć na obniżkę cen odbioru opadów. Kwestia odbioru odpadów 
będzie jeszcze dyskutowana przez KGiR. 
Wypowiedź Przewodniczącego RM uzupełnił Burmistrz Miasta. 
 
VII. Podjęcie uchwał 
 
Projekty wszystkich uchwał wyświetlano na ekranie w trakcie ich procedowania.  
 

1. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie powołania składu osobowego 
Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta Podkowa Leśna 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że radna E. Barucka wyraziła chęć członkostwa w KSS. 
Radni nie zgłosili uwag. 
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Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 
Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 

 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 62/VII/2019. 
 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2019 – 2028 
 
Przewodniczący RM poprosił o przedstawienie opinii KGiR. Zaproponował także łączne 
przeprowadzenie dyskusji dot. projektów uchwał dot. zmian w WPR i w budżecie. 
W imieniu nieobecnej na sesji Przewodniczącej KGiR informację o pozytywnym zaopiniowaniu 
projektów uchwał przekazał radny W. Żółtowski (jednogłośnie 5 głosów za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 63/VII/2019. 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2019 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 64/VII/2019. 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie zasad obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 
 
Przewodniczący RM wyjaśnił, że ustawa przewiduje możliwość wnoszenia inicjatyw uchwałodawczych 
przez obywateli, ale szczegółowe zasady musi uchwalić RM. Projekt uchwały był dyskutowany przez 
KSS i KGiR.  
Radny W. Żółtowski przekazał, że KGiR projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie jednogłośnie. 
W imieniu nieobecnej na sesji Przewodniczącej KSS informację o pozytywnym zaopiniowaniu projektu 
uchwały przez KSS przekazał radny W. Sancewicz (jednogłośnie 8 głosów za). Dodał, że w trakcie 
dyskusji z mieszkańcami padł wniosek o zmniejszenie składu grupy inicjatywnej (komitet inicjatywy 
uchwałodawczej), jednak Komisja uznała zaproponowany w projekcie uchwały skład 5-osobowy 
komitetu jako właściwy. 
Następnie o udzielenie głosu poprosili mieszkańcy, którzy wypowiedzieli się w kwestii zmniejszenia 
składu komitetu i zasad prowadzenia kampanii promocyjnej. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński, wyjaśniając zapisy projektu uchwały poinformował, że jest to projekt 
bardzo ogólny, niewybiegający poza zapisy ustawy. Dodał także, że nie widzi możliwości angażowania 
środków publicznych do prowadzenia kompanii przez komitety. 
Radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący RM przypomniał, że jeden projekt w ramach inicjatywy uchwałodawczej 
mieszkańców został złożony przed podjęciem uchwały ws. zasad składania tych inicjatyw. 
Dokumentacja jest niekompletna i formalnie nie do końca właściwa, ale i tak zostanie poddana dziś 
pod głosowanie radnych.  
 
Następnie Przewodniczący RM poddał projekt uchwały w sprawie zasad obywatelskiej inicjatywy 
uchwałodawczej pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Wojciech Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 65/VII/2019. 
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie opłat za korzystanie z systemu Podkowiański Rower Miejski 
(PROM) na terenie Miasta Podkowa Leśna 

 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poinformował, że przychylając się do wniosku KGiR o wprowadzenie 
zmian do projektu uchwały, przegłosowane przez Komisję na wczorajszym posiedzeniu zmiany 
wprowadza autopoprawką (załącznik nr 3 do protokołu z sesji). 
Radny W. Żółtowski przekazał, że KGiR projekt uchwały z wprowadzonymi poprawkami zaopiniowała 
pozytywnie jednogłośnie (6 głosów za). 
Radny W. Sancewicz poinformował, że KSS pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały  
(8 głosów za). 
 
Radni nie zgłosili uwag. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały z wprowadzoną autopoprawką pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
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NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 66/VII/2019. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 
Warszawie skargi Wojewody Mazowieckiego na uchwałę Nr 84/XIX/2008 Rady Miasta 
Podkowy Leśnej z dnia 26 czerwca 2008 r. w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Miasta-Ogrodu Podkowa Leśna 

 
Radny W. Żółtowski przekazał, że KGiR pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały (5 głosów za,  
0 przeciw, 1 wstrzymujący). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przekazał informacje o przedmiocie skargi, stanie faktycznym oraz 
projekcie odpowiedzi na skargę. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata 
Łaskarzewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech 
Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 67/VII/2019. 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie Miasta 
Podkowa Leśna złożonego dnia 25 kwietnia 2019 r. w ramach inicjatywy uchwałodawczej 
mieszkańców 
 
Przewodniczący RM przypomniał, że inicjatywa ta nie spełnia wymogów ustawowych, ale zdecydował 
się poddać złożony projekt pod głosowanie RM. Opinię finansowo-prawną nt. projektu uchwały 
przedstawił Burmistrz Miasta. Projekt był także opiniowany przez KGiR. 
Radny W. Żółtowski przekazał, że projekt uchwały był szeroko dyskutowany na wczorajszym 
posiedzeniu KGiR. Po dyskusji oraz przedstawionych opiniach Komisja negatywnie zaopiniowała 
projekt uchwały (0 głosów za, 4 przeciw, 1 wstrzymujący). 
 
Mieszkanka, która na VI sesji RM w imieniu mieszkańców złożyła procedowany wniosek ws. 
obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej,  poruszyła kwestie częściowego unieważnienia przez RIO 
uchwał z dnia 14 marca 2019 r. dot. wyboru metody i określenia stawek ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wzorów deklaracji oraz wyrażonego protestu 
mieszkańców w zakresie stosowanej metody ustalania opłaty za odpady. Zapytała także, jak 
mieszkańcy mogą zrealizować obowiązek złożenia deklaracji, skoro jej wzór został unieważniony. 
Jeden z mieszkańców wyraził opinię, że procedowany projekt uchwały nie jest do przyjęcia ze 
względów ekonomicznych. 
Inny mieszkaniec przekazał Przewodniczącemu RM kopię pisma, jakie otrzymał z Urzędu Gminy 
Brwinów ws. stawek opłat za odbiór odpadów w Brwinowie oraz dopłat do systemu odbioru odpadów 
poniesionych przez gminę w latach 2014-2018.  
Do pytań i uwag odnieśli się Burmistrz Miasta A. Tusiński i mec. M. Płaszewska-Opalińska. Burmistrz 
dodał także, że nawet gdyby przedłożona przez mieszkańców uchwała została podjęta, to odmówiłby 
jej wykonania, bo on i miasto ponieśliby odpowiedzialność karną i finansową z tego tytułu. Za rzetelną 
inicjatywą uchwałodawczą powinna stać analiza skutków finansowych i wskazanie źródła 
finansowania. Obecnie stosowana metoda naliczania opłat za odpady jest natomiast finansowo 
korzystna lub obojętna dla większości mieszkańców. Dyskusja o rzeczach niemożliwych jest 
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pieniactwem i stratą czasu. Wkrótce będzie przygotowywany nowy regulamin utrzymania czystości 
oraz nowy przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów (warunki przetargu muszą być gotowe w 
połowie czerwca) – wtedy Burmistrz będzie liczył na aktywność i pomysłowość mieszkańców. Miasto 
chce zaproponować takie zapisy w specyfikacji, aby cena ofertowa mogła być niższa. Pomysłem jest 
np. PSZOK na terenie Nadarzyna. 
 
Radni nie zgłosili pytań. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 1, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
ZA (1) 
Paweł Dziekański 
 
PRZECIW (10) 
Edyta Barucka, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Małgorzata Łaskarzewska, 
Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Wojciech 
Żółtowski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Dąbrówka Smolny 
 
NIEOBECNI (3) 
Magdalena Eckhoff, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska 
 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała nie została podjęta.  
 
IX. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Radna A. Olejniczak-Siara zapytała o możliwość uzupełnienia oświetlenia ulicznego przy ul. 
Warszawskiej u zbiegu z ul. Główną, zadrzewiony odcinek długości ok. 70 m – brak latarni jest 
nieprzyjemny i uciążliwy dla pieszych i rowerzystów. Przekazała także pytanie mieszkańców o 
harmonogram prac pielęgnacyjnych zieleni wzdłuż ul. Brwinowskiej (zbyt mało zadbane). 
Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiedział, że w tegorocznym budżecie nie ma środków, aby 
doprojektować tam latarnie z linią kablową. Chyba, że będzie to tylko kwestia przestawienia słupów. W 
tej chwili jednak nie wolnych opraw. Gdyby jednak była potrzeba projektowania (słupy, kable) to ze 
względu na procedurę projektową i przetargową oraz finanse, to nie można liczyć na realizację w tym 
roku. Burmistrz sprawdzi to miejsce. Jeśli natomiast chodzi o koszenie, to harmonogram jest, firma go 
realizuje, jednak ograniczenia kadrowe wpływają na tempo prac. Ponadto ul. Brwinowska i Jana 
Pawła to drogi powiatowe, za które odpowiada też Powiatowy Zarząd Dróg i miasto często staje z nimi 
w sporze zwracając uwagę, że oni także powinni przyłożyć się do dbania o czystość i zieleń na tych 
ulicach. Nasz harmonogram mógłby przewidywać częstsze prace rejonie ulic uważanych jako 
reprezentacyjne, ale w tym roku nie ma na to środków – można o tym pomyśleć w kwestii przetargu 
na przyszły rok. 
 
Radna E. Barucka zapytała, czy są planowane przeglądy drzew, bo drzewa usychają i mogą stanowić 
zagrożenie. 
Burmistrz Miasta odpowiedział, że co roku z puli środków wygospodarowanych w budżecie na zieleń 
część kwoty jest przeznaczana na pielęgnację i wycinkę – w różnych relacjach wg bieżących potrzeb. 
Teraz akurat wykonawca chce zerwać umowę (ze względu na braki sprzętowe nie może się z niej 
wywiązać), na razie jednak prowadzi prace, bo potrzeby są pilne – drzewa obumierają. Ciągi pieszo-
rowerowe trzeba stale monitorować i wycinać drzewa suche, aby niwelować zagrożenia. 
 
Radny S. Lasota zapytał o dwa ostatnie zanieczyszczenia bakteryjne wody z prośbą o przedstawienie 
sprawy oraz jakie plany ma UM, aby uniknąć tego typu sytuacjom w przyszłości. 
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że raz było to zagrożenie bateriami, a raz drobnoustrojami i opisał ostatnie 
zanieczyszczenie bakterią Coli oraz kwestie poboru próbki wody w szkole. Zagrożenia w tej chwili nie 
ma, wyznaczono nowe ujęcie poboru próbek, ale dla Burmistrza to nie jest to jeszcze rozwiązanie 
problemu. 
 
Inny zapytań nie zgłoszono. 
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X. Sprawy różne 
 
Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska zgłosiła wniosek do RM i Burmistrza Miasta o 
wyeliminowanie jednorazowych talerzy, kubeczków, sztućców i słomek wyprodukowanych z plastiku i 
zastąpienie ich naczyniami wielokrotnego użytku lub biodegradowalnymi, o zaprzestanie kupowania 
wody w plastykowych butelkach na rzecz stosowania wody z kranu, o korzystanie z usług tylko firm 
cateringowych, które stosują naczynia wielokrotnego użytku lub biodegradowalne oraz o 
wykorzystywanie do promocji miasta materiałów i gadżetów promocyjnych wykonanych z materiałów 
podlegających recyklingowi. Wniosek dotyczy RM, UM i miejskich jednostek organizacyjnych. 
Poprosiła także Burmistrza o przygotowanie stosownej uchwały. 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że rozumie, że przygotowany przez Burmistrza projekt 
uchwały trafi do RM, będzie opiniowany przez komisje, a potem RM podejmie decyzję. Trzeba to 
rozpatrywać w szerszym kontekście, w tym znalezienia środków finansowych. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński poprosił radną o wkład merytoryczny do przygotowania projektu uchwały. 
Zwrócił uwagę, że część imprez jest dedykowana jest dzieciom. 
Radna E. Barucka poprosiła, aby precyzyjnie rozważyć ten wniosek – np. czy dzieci mają dostać 
wodę z kranu, czy mineralną. Idea jest proekologiczna, ale ma też wiele pułapek praktycznych – 
trzeba to omówić. 
 
Radna D. Smolny zapytała, co to jest „Konwent Przewodniczących” i jaka jest podstawa prawna 
funkcjonowania tego organu. RM nie uchwalała takiego ciała. Organ ten powinien też dzielić się 
wpracowanymi wnioskami z innymi radnymi.  
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że Konwent Przewodniczących jest to spotkanie 
przewodniczących komisji, Burmistrza i wybranych pracowników UM. Ma na celu zaktywizowanie 
przewodniczących komisji, wstępne przedyskutowanie pojawiających się pomysłów i inspirowanie 
Burmistrza. To grono osób dyskutujących, co dzieje się w mieście. To też sposób na motywowanie 
przewodniczących komisji, czyli idea usprawnienia pracy RM. Konwent nie jest formalną nazwą, a 
jedynie roboczą. W tym gronie nie są też podejmowane żadne decyzje, ani ustalenia dot. 
funkcjonowania miasta czy RM. 
Radna M. Łaskarzewska zwróciła uwagę, że radna D. Smolny pracuje tylko w jednej komisji RM. 
Poprosiła, aby radni będący członkami tylko jednej komisji starali się pracować w większej liczbie 
komisji. Dodała, że ona, jako Przewodnicząca KSWiP, informuje członków swojej komisji o sprawach 
dot. Komisji poruszonych na Konwencie. Ona sama pracuje w trzech komisjach i na bieżąco wie, co 
dzieje się w mieście. Jeśli ktoś czuje się niedoinformowany, to warto pytać przewodniczącego swojej 
komisji, co działo się na Konwencie.  
Radna D. Smolny odpowiedziała, ze nie pyta o to co dzieje się w mieście, bo ma o tym duże 
informacje, tylko o zasady funkcjonowania organu, na który powołuje się Przewodniczący RM. Radna 
wyjaśnienia Pana Przewodniczącego uznaje za wystarczające. 
 
Przewodniczący RM powiedział, że podkowianie parkując auta na drogach gruntowych starają się 
stawiać je jak najbliżej siatki, przez co drogi zamieniają się w szerokie dukty błotno-ceglane. Warto 
byłoby przeprowadzić akcję zachęcającą do stawania aut w pasie jezdni, aby dać szansę rosnącej na 
ulicach zieleni (przykład ul. Słowackiego). Stawanie aut w pasie jezdni jest też pomysłem na 
spowolnienie ruchu. Warto też rozważyć zmniejszenie liczby znaków zakazu zatrzymywania się i 
postoju, a zwiększenie liczby znaków z zakazem postoju. Znaki zakazu zatrzymywania się i postoju są 
często łamane, a ich zamiana na zakaz postoju przyczyniałaby się do spowolnienia ruchu w mieście. 
 
Więcej spraw w tym punkcie porządku obrad nie poruszono. 
 
XI.  Wolne wnioski 
 
W tym punkcie porządku obrad głos zabierali mieszkańcy zadając pytania Burmistrzowi. Poruszono 
tematy: 
- wysypania tłuczniem m.in. ulic Borsuczej, Wiewiórek, Sarniej – zasypano dołki, ale już są nowe,  
co jest dużym utrudnieniem dla rowerzystów; mieszkanka zapytała, kiedy Burmistrz zadba o ulice 
Podkowy Leśnej Wschodniej (kurz, dołki, sprzątanie); 
- złożonej do RM skargi na zniszczenie ulic Podkowy Leśnej Zachodniej; 
- kosztu budowy ronda przy ul. Bukowej oraz rewitalizacji stawu do dnia dzisiejszego; 
- tłucznia wysypanego na ul. Kasztanowej; 
- rodzaju kamienia wysypanego na ul. Wiewiórek, Borsuczej i Wilczej; 
- okablowania energetycznego na ul. Sienkiewicza i Żeromskiego w kontekście niszczenia drzew 
przez Zakład Energetyczny; 
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- kwestii ujęcia przez mieszkańców w deklaracji odpadowej wody z podliczników ogrodowych w 
kontekście rozstrzygnięcia RIO i przekazania mieszkańcom jednej, jasnej informacji w tej sprawie na 
stronie internetowej lub do skrzynek ws. rzetelnego wypełnienia deklaracji; 
- pytanie czy stawka 9 zł była liczona z uwzględnieniem wody ogrodowej, czy bez; 
- czy będą zasadzenia zastępcze, a jeśli tak to jakiego typu; 
- przemyślenia kwestii, co zrobić, aby zredukować liczbę śmieci i żyć bardziej ekologicznie; 
- liczby gospodarstw bez wodomierzy; 
- odniesienia zużycia wody do produkcji śmieci. 
 
Na pytania mieszkańców odpowiadał Burmistrz Miasta. Głos w dyskusji zabrali także Przewodniczący 
RM M. Gołąb, Przewodnicząca KSWiP M. Łaskarzewska i Przewodniczący KR P. Dziekański. 
 
XII.  Zamknięcie sesji 
 
O godz. 21.02 Przewodniczący RM M. Gołąb zakończył dyskusję, podziękował wszystkim za udział w 
obradach i zamknął VII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
 
 
 
Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Sesje Rady Miasta Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na 
stronie internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie video zamieszczone jest na stronie internetowej miasta, na podkowalesna.esesja.pl  
i w BIP Miasta. 
Nagranie audio przebiegu obrad przechowywane jest w biurze Rady Miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także 
na ekranie w trakcie trwania sesji. 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
                     /-/                                                           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Ładu Przestrzennego, Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska 
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich  
MKW – Miejska Komisja Wyborcza w Podkowie Leśnej 
WSA – Wojewódzki Sąd Administracyjny  
RIPOK - regionalna instalacja przetwarzania odpadów komunalnych 
PSZOK - punkt selektywnej zbiórki odpadów 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie 

 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Autopoprawka Burmistrza Miasta do projektu uchwały w sprawie opłat za korzystanie z 

systemu Podkowiański Rower Miejski (PROM) na terenie Miasta Podkowa Leśna 


